
P R O T O K Ó Ł Nr XLII/23 

z sesji Rady Gminy Cielądz 

z dnia 30 czerwca 2023 roku 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 14:00 

a zakończono o godz.    15:40. 

 

Punkt 1. 

Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa stwierdzając w chwili rozpoczęcia 

sesji obecność 10. radnych (nieobecnych 5. radnych: Aleksandra Czarnecka, Michał Gaca, 

Paweł Kłos, Rafał Kucharski) i kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał, 

otworzyła obrady XLII sesji Rady Gminy Cielądz.  

Powitała przybyłych na sesję radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości: Wójta Gminy – 

Pawła Królaka, Sekretarza Gminy – Sylwestra Krawczyka, Skarbnika Gminy - Gabrielę 

Milczarską, kierowników gminnych jednostek organizacyjnych: szkół,  GOPS oraz ZEAS.  

Listy obecności: radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości, stanowią załączniki do 

protokołu.  

Punkt 2. 

Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa po stwierdzeniu, iż porządek obrad 

został radnym dostarczony wraz z materiałami na sesję, zwróciła się z zapytaniem, czy są 

uwagi bądź wnioski do niniejszego porządku. 

Wójt Gminy zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 11 tj. dotyczącego 

podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości z dotychczasowym dzierżawcą i poprosił radnego Sylwestra Stefańskiego o 

przedstawienie informacji z odbytego w tym temacie zebrania w miejscowości Ossowice, 

którego pokłosiem jest właśnie zgłoszony wniosek. 

Radny Sylwester Stefański oznajmił, iż w dniu 28 czerwca br. odbyło się zebranie 

udziałem Rady Sołeckiej Sołectwa Ossowice i strażaków, na którym była dość gorąca 

dyskusja, która zakończyła się wynikiem głosowania, by nie przedłużać dzierżawy terenu.   

Więcej uwag i wniosków nie zgłoszono do porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa poddała wobec tego w/w wniosek pod 

głosowanie. Wniosek o zdjęcie z porządku obrad tego punktu  został przyjęty przez Radę 

jednogłośnie tj. 10 głosów „za”. Imienny wynik głosowania w sprawie powyższego wniosku 

formalnego znajduje się w załączeniu do protokołu.  



Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr XLI/23 z sesji Rady Gminy z dn. 11.05.2023 r.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy na 2023 rok. 

6. Rozpatrzenie Raportu o Stanie Gminy Cielądz w 2022 roku: 

1) debata; 

2) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Cielądz wotum zaufania. 

7. Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za 2022 rok: 

1) rozpatrzenie sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu gminy za 2022 rok; 

2) rozpatrzenie sprawozdania finansowego Gminy Cielądz za 2022 rok; 

3) przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Cielądz; 

4) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie 
sprawozdania Wójta Gminy Cielądz z wykonania budżetu za 2022 rok; 

5) zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta 
Gminy Cielądz; 

6) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi dotyczącą wniosku 
Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium za 2022 rok; 

7) dyskusja; 

8) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Cielądz za 2022 rok; 

9) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Cielądz. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków 
zespołu interdyscyplinarnego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 
nieruchomości z dotychczasowym najemcą 

11. Informacja Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania uchwał 
Rady Gminy.   

12. Wolne wnioski. 

13. Zakończenie obrad XLII Sesji Rady Gminy.  

Punkt 3. 

 Przewodnicząca Rady przeszła do kolejnego punktu obrad, dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. O przedstawienie tematu 

poprosiła Skarbnika Gminy – Gabrielę Milczarską. 



Skarbnik Gminy Gabriela Milczarska poinformowała, iż w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej na lata 2023-2040 zostały uaktualnione dochody i wydatki. Dochody ogółem po 

zmianach wynoszą 24.187.706,03 zł, natomiast wydatki wynoszą 27.933.984,32 zł. 

Planowany budżet gminy zamyka się deficytem i wynosi 3.746.278,29 zł. Zaszły również 

zmiany w przychodach, polegające na zmniejszeniu planowanych kredytów i pożyczek -

kwota zmniejszenia to 2.879.734,79 zł . Wprowadzone zostały do budżetu przychody z tytułu 

wolnych środków z lat ubiegłych - kwota 132.976,54 zł, jak również wprowadzono do 

budżetu środki z rachunku lokat utworzonych w 2022 roku - kwota tych środków to 

2.580.596,25 zł. 

Skarbnik Gminy oznajmiła, iż zachodzą również zmiany w załączniku związanym z 

przedsięwzięciami. Dokonywane są zmiany w zadaniu inwestycyjnym: Rozbudowa stacji 

uzdatniania wody w Cielądzu oraz budowa odcinka sieci wodociągowej. Zmiana dotyczy 

zakresu - zostaje tylko budowa odcinka sieci wodociągowej w miejscowości Mroczkowice i 

Sierzchowy. Limit wydatków na 2023 rok to kwota 160.571 zł. Następne zadanie związane ze 

środkami unijnymi to przebudowa trzech przepompowni i przebudowa kolektora tłocznego na 

terenie gminy Cielądz. Tutaj zmniejszany jest limit wydatków. Kwota zmniejszenia wynosi 

161.130 zł i środki na 2023 r. – 472.320 zł.  

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca obrad oznajmiła, iż projekt 

niniejszej uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez komisje na wspólnym posiedzeniu 

i odczytała projekt uchwały. Następnie odbyło się głosowanie. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie – 10. głosami „za”. Uchwała Nr XLII/287/23  i imienny wykaz głosowania 

stanowią załączniki do protokołu. 

Punkt 4. 

W następnym punkcie porządku sesji obradowano nad podjęciem uchwały w sprawie 

zmiany budżetu i w budżecie na 2023 rok. 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy Gabriela Milczarska. Poinformowała, iż  

zmiany budżetu na 2023 rok dotyczą: 

załącznikiem nr 1 do zmian uchwały budżetowej wprowadzane są dochody: 

- w dziale 010 rolnictwo i łowiectwo zwiększa się dochody o kwotę 24.000 zł - są to środki z 

Województwa Łódzkiego na realizację dwóch projektów w sołectwach Grabice i Łaszczyn 

tzw. „Sołectwo na plus”. Zwiększa się również dochody majątkowe w wysokości 99.999 zł. 

Są to również środki z budżetu Województwa Łódzkiego na realizację projektu 

"Infrastruktura sołecka na plus" - te środki są przeznaczone na sołectwo Niemgłowy. 

Zmniejsza się również planowane dochody majątkowe o łączną kwotę 479.312 zł. Są to 



środki z programów finansowanych z udziałem środków Unii Europejskiej i na 

dofinansowanie zadań związanych z gospodarką wodno ściekową; 

-  w dziale 600 transport i łączność zwiększa się dochody celowe majątkowe o kwotę 

108.360 zł. Są to środki otrzymane z budżetu Województwa Łódzkiego na realizację zadania 

pod nazwą „Modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych” - jest to remont drogi 

gminnej w miejscowości Sanogoszcz. Ponadto zwiększa się dochody majątkowe o kwotę 

75.000 zł. Są to środki otrzymane w formie darowizny z przeznaczeniem na remont drogi 

gminnej w miejscowości Cielądz; 

- w dziale 750 administracja publiczna – zwiększa się dochody majątkowe o kwotę 46.001 zł 

- są to środki otrzymane z Wojewódzkiego Funduszu po rozliczeniu zadania inwestycyjnego z 

roku 2022 - wykonanie fotowoltaiki na budynku Urzędu Gminy w Cielądzu; 

- w dziale 758 zwiększa się dochody bieżące o kwotę 9.896 zł - są to środki otrzymane z 

Funduszu Pomocy na edukację i dowóz dzieci z Ukrainy do szkół; 

- w dziale 801 oświata – zwiększa się dochody bieżące o kwotę 160.000 zł - są to środki na 

realizację rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” -  doposażenie stołówek 

szkolnych; 

- w dziale 852 - zgodnie z decyzją Wojewody zwiększa się środki z programu rządowego na 

Posiłek w szkole i w domu; 

- w dziale 900- zwiększa się dochody bieżące o kwotę 104.384 zł - są to środki z 

Wojewódzkiego Funduszu na usunięcie i unieszkodliwienie azbestu z terenu Gminy Cielądz. 

Następnie Skarbnik Gminy omówiła załącznik nr 2 - zmiany w wydatkach budżetu gminy, 

które polegały na: 

- w dziale  010 rolnictwo i łowiectwo zmniejsza się wydatki majątkowe o łączną kwotę 

1.357.227 zł na zadania związane z poprawą gospodarki wodno ściekowej; 

- w dziale transport i łączność dokonuje się zwiększenia wydatków majątkowych o łączną 

kwotę 132.176 zł  - na zadania związane z infrastrukturą drogową na terenie gminy Cielądz; 

- w dziale 801 zwiększa się wydatki bieżące o łączną kwotę 160.000 zł i wydatki majątkowe 

w wysokości 38.513 zł - są to środki na doposażenie stołówek szkolnych w ramach programu 

Posiłek w szkole i w domu; 

- w dziale 801zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę 529.235 zł - są to środki na 

zwiększenie zadania inwestycyjnego - budowa infrastruktury sportowej przy szkole 

podstawowej w Cielądzu; 

- w dziale 900 zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 104.384 zł na usunięcie azbestu z terenu 

gminy Cielądz; 



- w dziale 900 zwiększa się wydatki majątkowe o łączną kwotę 119.999 zł na zadanie: 

budowa pawilonu jako świetlicy wiejskiej w Niemgłowach; 

- w działach 754 i 921 zwiększa się wydatki o środki otrzymane z Województwa Łódzkiego 

na realizację projektów Sołectwo na plus - kwota 24.000 zł. 

Następnie Skarbnik Gminy przedstawiła zmiany w załączniku nr 4. Zmiany dotyczyły 

zmniejszenia przychodów z tytułu planowanych do zaciągnięcia kredytów i pożyczek- kwota 

zmniejszenia to 2.879.734,79 zł. Po zmianach planowane kredyty do zaciągnięcia w roku 

2023 to kwota – 752.944 zł. Wprowadzone zostały wolne środki. Kwota po zmianach to 

398.055,35 zł, jak również przelewy z rachunków lokat 2.580.596,25 zł. Zmiana została 

również wprowadzona w dotacjach i tutaj dotacja dotyczy Gminnej Biblioteki Publicznej -

kwota zwiększenia 4.000 zł. Po zmianach dotacja dla Gminnej Biblioteki w Cielądzu wynosić 

będzie 126.000 zł.  

W zakresie zadań inwestycyjnych Skarbnik Gminy oznajmiła, iż zmiany zaszły w 

dziale 010 i dotyczą: 

- budowy odcinka sieci wodociągowej w miejscowości Mroczkowice Sierzchowy - kwota po 

zmianach to 160.571 zł; 

- budowy sieci wodociągowej w Cielądzu 60.000 zł - dokumentacja projektowa na budowę 

sieci wodociągowej i kanalizacji w miejscowości Cielądz 60 000 zł, jak również przebudowa 

3 przepompowni i przebudowa kolektora tłocznego w miejscowości Cielądz. Środki na to 

zadanie to 472.320 zł. 

- zmniejszono środki  na drogę Sanogoszcz do kwoty 392.176 zł; 

- zadanie remonty dróg gminnych zostało rozdzielone na 2 zadania inwestycyjne i jest to 

przebudowa drogi gminnej podbudową betonową w Małej Wsi 100.000 zł i przebudowa drogi 

gminnej Ossowice- Osówek pierwszy etap- wykonanie dokumentacji projektowej i 

podbudowy. Tu również środki są przeznaczone w wysokości 100.000 zł 

- wprowadzono nowe zadanie inwestycyjne tj. remont drogi gminnej w miejscowości Cielądz 

140.000 zł,  

- zwiększono środki na budowę infrastruktury sportowej przy szkole podstawowej w 

Cielądzu, planowana kwota inwestycji to 2.009.235 zł,  

- dwa zadania nowe inwestycyjne, zakupowe: zakup pieca konwekcyjno-parowego na 

potrzeby szkoły w Cielądzu i w Sierzchowach - kwota 38.513 zł; 

- zwiększenie środków na budowę pawilonu w Niemgłowach do wysokości 143.844 zł. Na 

tym Pani Skarbnik zakończyła omawianie projektu uchwały.  



Zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa  

przystąpiła do odczytania projektu uchwały. Następnie odbyło się głosowanie nad przyjęciem 

uchwały. Uchwała została podjęta jednogłośnie – 10. głosami „za”. Uchwała Nr XLII/288/23 

oraz imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do protokołu.  

Punkt 6. 

Kolejny punktu sesji dotyczył rozpatrzenia raportu o stanie gminy Cielądz w 2022 

roku. Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa tytułem wstępu poinformowała, iż zgodnie                     

z ustawą o samorządzie gminnym Wójt Gminy Cielądz ma obowiązek przedstawić Radzie 

Gminy raport o stanie gminy za poprzedni rok. Raport ten podsumowuje działalność 

samorządu. Dokumentacja obejmuje w szczególności realizację polityk, programów, strategii, 

uchwał Rady Gminy za ubiegły rok. Dodała, że raport ten otrzymali wszyscy radni. Był on 

również zamieszczony na stronie Biuletynu Informacji Publicznej, przedstawiany był na 

ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy, ale z uwagi na obecność 

państwa sołtysów, poprosiła Sekretarza Gminy o krótkie jego przedstawienie. 

Sekretarz Gminy Sylwester Krawczyk  oznajmił, iż informacje dotyczące raportu o 

stanie gminy zapisane są konkretnie w art. 28 a ustawy o samorządzie gminnym i one zostały 

wprowadzone stosunkowo niedawno do porządku prawnego, bo w roku 2018, czyli pierwszy 

raport przekładany był w roku 2019. Zgodnie z zapisami tej ustawy, w raporcie powinno 

znaleźć się podsumowanie działalności wójta za rok poprzedni, w szczególności realizacji 

polityk, programów, strategii, uchwał Rady Gminy. Raport o stanie gminy jest więc 

dokumentem, który obejmuje wszystkie istotne informacje dotyczące sytuacji w gminie. 

Celem ustawy było wzmocnienie udziału mieszkańców w funkcjonowaniu samorządów. 

Raport z założenia powinien ułatwiać mieszkańcom poznanie sytuacji gminy, jej sukcesów, 

problemów i wyzwań. Dane pokazane w kontekście występujących trendów lub 

prawidłowości pozwalają na weryfikację, jak sytuacja w gminie zmieniła się wraz z upływem 

lat. Najczęściej państwu przedstawiane były te informacje w formie wykresów, żeby te 

trendy, czy prawidłowości można zobaczyć w tych zestawieniach. 

Sekretarz zaznaczył, że raport jest wynikiem pracy poszczególnych pracowników 

realizujących zadania w obszarach istotnych dla mieszkańców w zakresie zaspokajania ich 

potrzeb. W roku bieżącym wprowadzono dodatkowe rozdziały dotyczące: zamówień 

publicznych, realizacji środków zewnętrznych, obsługi dodatków energetycznych                              

i preferencyjnej sprzedaży węgla. Stanowiło ono ważny element mieszkańców oceniających 

pracę organu wykonawczego, jak i pracowników Urzędu Gminy.  



Następnie Sekretarz stwierdził, że jeżeli w trakcie debaty będą Państwo radni 

oczekiwali bardziej szczegółowych informacji co do elementów zawartych w raporcie to 

służą odpowiedzią na wszelkie pytania.  

Przewodnicząca Rady podziękowała Sekretarzowi za przedstawienie pokrótce raportu 

o stanie gminy za ubiegły rok. Wyjaśniła następnie, iż do dnia 29 czerwca, czyli do dnia 

wczorajszego, czyli na dzień poprzedzający obrady sesji, mieszkańcy mogli zgłosić chęć 

uczestnictwa w tej debacie. Niestety nie wpłynęła żadna taka propozycja, także w tym 

momencie w debacie mogą wziąć udział tylko i wyłącznie radni Rady Gminy Cielądz                          

i otworzyła w debatę w tym temacie.  

Do Raportu nie zgłoszono żadnych uwag ani zapytań. Wobec tego Przewodnicząca 

Rady Małgorzata Rosa podziękowała najpierw Wójtowi, Sekretarzowi oraz pracownikom 

merytorycznym odpowiedzialnych za konkretne działy raportu za przygotowanie tej cennej 

informacji nie tylko dla radnych, ale również dla mieszkańców i wszystkich, którzy 

zainteresowani byliby co u nas w gminie się dzieje i jaki jest stan naszej gminy. Zachęciła  do 

lektury raportu, a następnie przystąpiła do odczytania projektu uchwały w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy Cielądz wotum zaufania. W wyniku głosowania uchwała została podjęta 

jednogłośnie – 10. głosami „za”. Uchwała Nr XLII/289/23 oraz imienny wykaz głosowania 

stanowią załączniki do protokołu. 

Punkt 7. 

Kolejny punkt porządku sesji dotyczył udzielenia absolutorium wójtowi gminy za 

2022 rok. Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa stwierdziła, że sprawozdanie z 

wykonania budżetu gminy za 2022 r. wraz z informacją o stanie mienia komunalnego zostały 

szczegółowo omówione  i przeanalizowane przez Komisję Rewizyjną w dniu 05 czerwca br. 

oraz na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy w dniu 26 czerwca br.  

Następnie o zabranie głosu poprosiła Skarbnika Gminy Gabrielę Milczarską. 

Skarbnik Gminy przedstawiając sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2022 

rok, zwróciła uwagę na planowane i wykonane dochody i wydatki, z podziałem na majątkowe 

i bieżące, wydatki na wynagrodzenia. Przedstawiła wysokość spłat kredytów, wysokość 

odsetek, a także stan zadłużenia Gminy na koniec 2022 roku. Przedstawiła wysokość oraz 

źródła pozyskanych środków zewnętrznych oraz wysokość wydatków na oświatę i pomoc 

społeczną. Ponadto omówiła sprawozdanie finansowe Gminy Cielądz za 2022 rok oraz 

Informację o stanie mienia komunalnego Gminy Cielądz. 

 Sprawozdania oraz informacja o stanie mienia komunalnego stanowią załączniki do 

protokołu.  



W dalszej kolejności Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa zapoznała 

uczestników sesji z treścią Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Łodzi  w sprawie opinii dotyczącej sprawozdania Wójta Gminy Cielądz z wykonania 

budżetu za 2022 rok. Uchwała Nr III/64/2023 z dn. 12 kwietnia 2023 roku stanowi załącznik 

do protokołu.  

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o przedstawienie wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Cielądz. Wniosek Komisji Rewizyjnej 

wypracowany na posiedzeniu w dniu 5 czerwca 2023 roku przedstawiła Iwona Machnicka 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej. Wniosek stanowi załącznik do protokołu.  

W dalszej części obrad Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa przedstawiła 

kolejną Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi Nr 

III/138/2023 z dnia 12 czerwca 2023 roku w sprawie opinii dotyczącej wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Cielądz w sprawie absolutorium za 2022 rok. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu.  

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła następnie dyskusję w niniejszym punkcie 

obrad, prosząc o zadawanie pytań i zgłaszanie uwag. 

W związku z brakiem dyskusji w omawianym temacie, Przewodnicząca Rady Gminy 

Małgorzata Rosa przystąpiła do odczytania projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Gminy Cielądz wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy za 2022 rok, a następnie zapytała, czy są uwagi do jej treści. Do treści odczytanej 

uchwały uwag nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa stwierdziła kworum - w chwili 

głosowania na sali obecnych było 10. radnych, a następnie zarządziła głosowanie.  

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie tj. 10 głosami „za” podjęli uchwałę.   

Uchwała Nr XLII/290/23 oraz imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do protokołu. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa zarządziła głosowanie nad 

kolejnym projektem uchwały tj. dotyczącym udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Cielądz. Odczytała projekt uchwały, a następnie zapytała, czy są uwagi do jego treści. Do 

treści odczytanej uchwały nie zgłoszono uwag. 

Przed głosowaniem Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa stwierdziła 

kworum - tj. 10. radnych obecnych na sali obrad w chwili głosowania, po czym odbyło się 

głosowanie. 



Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie tj. 10. „za” podjęli uchwałę w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Cielądz za 2022 rok. 

Uchwała Nr XLII/291/23 i imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do 

protokołu.  

Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa pogratulowała Wójtowi Gminy 

Pawłowi Królakowi udzielonego absolutorium.  

Wójt Gminy Paweł Królak podziękował Radzie Gminy za udzielone absolutorium. 

Zaznaczył udział pracowników w osiągnięciu założonych planów i celów. 

Punkt 8. 

Następnie przystąpiono do realizacji punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie 

powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników.  

Przewodnicząca Rady oznajmiła, iż projekt otrzymali wszyscy radni i o jego przedstawienie 

poprosiła Sekretarza Gminy. 

Sekretarz Gminy Sylwester Krawczyk oznajmił, iż na posiedzeniu wspólnym komisji 

odbyła się rozmowa na temat zakończenia kadencji ławników przy Sądzie Okręgowym w 

Łodzi i o zapotrzebowaniu na jednego ławnika - złożone przez Prezesa Sądu Okręgowego w 

Łodzi. Na komisjach odbyła się dyskusja kto może być ławnikiem i jak odbywa się procedura 

powołania ławników. Wyjaśniono, że cały etap opiniowania i decyzji należy do Rady Gminy, 

czyli to Rada Gminy ostatecznie podejmuje decyzję w formie uchwały o wskazanie 

ławników. Skończy się okres zgłaszania kandydatów 30 czerwca i Po tym czasie do pracy 

przystąpi komisja - zespół, który będzie opiniował kandydatów. Następnie przedstawił 

kandydatury osób do pracy w zespole, które na posiedzeniu zostały wstępnie wytypowane i 

jeżeli  osoby te podtrzymują swoje kandydowanie,  to prosi tylko o formalne przegłosowanie, 

żeby ten zespół mógł przystąpić do pracy.  

Przewodnicząca Rady podziękowała Sekretarzowi za przedstawienie projektu uchwały. 

Zwróciła się z zapytaniem, czy od poniedziałkowego posiedzenia wspólnego, ktoś z 

kandydatów zmienił zdanie i nie chce pracować w tym zespole. Wszyscy kandydaci 

podtrzymali swoją decyzję. W takiej sytuacji Przewodnicząca Rady przeszła do odczytania 

projektu uchwały, następnie stwierdziła kworum i odbyło się głosowanie.  Uchwała została 

podjęta jednogłośnie – 10. głosami „za”. Uchwała Nr XLII/292/23 i imienny wykaz 

głosowania stanowią załączniki do protokołu. 

 

 



Punkt 9. 

Następny temat porządku sesji dotyczył podjęcia uchwały w sprawie trybu i sposobu 

powoływania oraz odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego.  

Przewodnicząca oznajmiła, iż projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. O jego 

przedstawienie poprosiła Grażynę Michniewską Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Cielądzu. 

Pani Kierownik oznajmiła, iż ustawą z dnia 9 marca 2023 roku o zmianie ustawy o 

przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie oraz niektórych innych ustaw znowelizowano ustawę 

z dnia 29 lipca 2005 roku o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie. Od dnia 22 czerwca 2023 

roku obowiązuje nowa nazwa ustawy to jest ustawa o przeciwdziałaniu przemocy domowej. 

Na mocy tej ustawy ustawodawca określił, że najpóźniej w terminie 3 miesięcy od dnia 

wejścia nowelizacji ustawy powołane zostaną nowe zespoły interdyscyplinarne. W celu 

powołania zespołu interdyscyplinarnego niezbędne jest podjęcie przez Radę Gminy uchwały 

w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego. Obowiązek ten wynika z ustawy o przeciwdziałaniu przemocy 

domowej art. 9 ust. 12 15. 

Przewodnicząca Rady podziękowała za Pani Kierownik za przedstawienie projektu 

uchwały. Dodała, że był on przedmiotem prac komisji stałych Rady Gminy na 

poniedziałkowym posiedzeniu i uzyskał pozytywną opinię poszczególnych komisji.  

Do projektu uchwały nie zgłoszono zapytań. Przewodnicząca Rady przeszła do 

odczytania projektu uchwały, następnie stwierdziła kworum i odbyło się głosowanie.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie – 10. głosami „za”. Uchwała Nr XLII/293/23 i imienny 

wykaz głosowania stanowią załączniki do protokołu. 

Punkt 10. 

Następnym tematem sesji było podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy najmu nieruchomości z dotychczasowym najemcą.  

O przedstawienie projektu uchwały Przewodnicząca Rady poprosiła Magdalenę Ostalską. 

Magdalena Ostalska poinformowała, iż  Gmina posiada podpisaną umowę najmu lokalu 

użytkowego o powierzchni 36,60 m² zlokalizowanego w budynku Urzędu Gminy. Jest to 

lokal przystosowany do wykonywania działalności około medycznej, związanej z 

ratownictwem medycznym. Dokładnie jest to dyżurka. Termin umowy najmu wygasa w dniu 

31 sierpnia tego roku. Najemca wnioskiem z 19 czerwca zwrócił się do wójta gminy Cielądz 

o przedłużenia tejże umowy na kolejne 2 lata. Mając na uwadze, że zawarcie wskazanej 

umowy stanowi w myśl art. 18 ust 2 pkt litera a u.s.g. czynność, która wykracza poza zakres 



zwykłego zarządu, gdyż jest to kolejna umowa dotycząca tej samej nieruchomości, to 

uchwała Rady Gminy jest w takim przypadku warunkiem koniecznym do zgodnego z prawem 

wydzierżawienia tejże nieruchomości na kolejne lata. Wymieniony przepis zastrzega bowiem 

na rzecz Rady Gminy wymóg, aby zawarcie kolejnej umowy dokonywane było przez organ 

wykonawczy gminy w oparciu o akt pochodzący od Rady. Projekt tejże ustawy uzyskał 

pozytywną opinię komisji stałych na posiedzeniu poniedziałkowym. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono zapytań. Przewodnicząca Rady odczytała projekt 

uchwały, następnie stwierdziła kworum i odbyło się głosowanie.  Uchwała została podjęta 

jednogłośnie – 10. głosami „za”. Uchwała Nr XLII/294/23 i imienny wykaz głosowania 

stanowią załączniki do protokołu. 

Punkt 11. 

Kolejny punkt dotyczył informacji o pracy Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym                

i wykonania uchwał Rady Gminy.   

Wójt Gminy Paweł Królak oznajmił, iż: 

- myśleliśmy, że już podpisana będzie umowę na rozbudowę szkoły podstawowej w 

Cielądzu. Niestety, będzie trzeba po pozytywnej promesie, jeszcze raz ogłaszać przetarg; 

- jeżeli chodzi o Sierzchowy - tutaj wszystko idzie zgodnie z planem; 

- przed nami prace, jeżeli chodzi związane z remontem drogi w Sanogoszczy, 

ogłoszenie przetargu oraz zapytań ofertowych na kolejne inwestycje drogowe wymienione 

wcześniej przez Panią Skarbnik; 

- czekamy na rozstrzygnięcie rządowego programu odbudowy dróg lokalnych - na 3 

wnioski:  Gułki, Stolniki i Mała Wieś. Ma nadzieję, że liście dofinansowań jest też Cielądz; 

- jeżeli chodzi o prace takie porządkowe i remontowe - odbywają się na co dzień. 

Czekamy trochę na deszcz. Równiarka pojawiła się w niektórych miejscowościach, ostatnio w 

Grabicach, wcześniej w Wisówce, Cielądzu, Komorowie czy Łaszczynie, ale jest po prostu za 

sucho; 

-  zaapelował do państwa Radnych i sołtysów, żebye przekazywali swoim mieszkańcom 

o staranne i racjonalne zużycie wody. Ostatnio był delikatny problem z poborem wody, albo z 

jej ciśnieniem lub brakiem ciśnienia.  

Punkt 12. 

W wolnych wnioskach zostały podjęte następujące sprawy: 

1) Sekretarz Gminy Sylwester Krawczyk zwrócił się do radnych i sołtysów, by byli 

nośnikami informacji dla swoich mieszkańców, że w lasach pojawią się osoby, które będą 

dokonywały pewnych czynności związanych z wykonaniem dokumentu, który się nazywa 



Plan urządzeniowy lasu. Tak jak Gmina ma plan zagospodarowania przestrzennego, który 

określa kierunki funkcjonowania, tak Plan urządzeniowy lasu jest takim dokumentem, który 

określa kierunki eksploatacji i pielęgnacji zasobów leśnych. Dokument ten dotyczy nie tylko 

lasów prywatnych, ale również plany urządzeń lasu są przygotowywane przez Nadleśnictwo 

Lasów Państwowych. Więc jest to taki dokument, który jest takim ABC, co w tych zasobach 

leśnych. Te karteczki, które dzisiaj państwo dostali w formie obwieszeń, dotyczą tego tematu. 

Ale, że te obwieszczenia nie wszyscy czytają, stąd też przekazuje ustnie, żeby państwo też 

wiedzieli, gdyby mieszkańcy przychodzili i pytali, co tam ci obcy ludzie w tych lasach robią. 

Obecność tych osób wynika z tego, że Starosta Rawski już podpisał umowę z firmą 

wykonawczą na tego typu czynności. Na tym etapie ustalone jest, że nic więcej w stosunku do 

mieszkańców nie będzie robione. Cały element konsultacji, zapoznanie mieszkańców, co w 

tym planie urządzeniowym jest, jakie propozycje są przez tą firmę, będą wtedy, kiedy już ten 

dokument trafi do urzędu. Ustawa o lasach przewiduje, że tam jest 60-dniowy termin tzw. 

wyłożenia do konsultacji z mieszkańcami. Chodzi o to, żeby te sytuacje były jasne, czytelne i 

żeby to można było na etapie tylko planu urządzeniowego wnieść dodatkowe poprawki, a po 

drugie, żeby właściciel gruntów wiedział docelowo jaki ten las ma być, jak ma być przez 

niego traktowany. Później, jak już będą te plany urządzeniowe, to prawdopodobnie może 

takie spotkania już na terenie danego sołectwa będą się odbywać. Ale na razie jest to sprawa 

do dyskusji. 

2) Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa podziękowała Wójtowi za równiarkę, gdyż 

przejezdność dróg zdecydowanie się poprawiła. Także w imieniu wszystkich mieszkańców 

całej gminy podziękowała, że udało się poprawić przejezdność tych dróg 

Następnie złożyła życzenia solenizantom, obchodzącym w ostatnim czasie imieniny oraz 

Panu Wójtowi z okazji imienin oraz zbliżających się 40-urodzin. 

Punkt 13.  

 Na powyższym wyczerpany został porządek obrad.  

Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa zanim zamknęła obrady XLII sesji Rady 

Gminy Cielądz. 

 Na powyższym protokół zakończono.  

              Przewodnicząca Rady Gminy 

Protokołowała                                                                                      Małgorzata Rosa 

Bogusława Kobacka 


